
 

  

Lovafdelingen  

Dato: 27. februar 2008 
Kontor: Strafferetskontoret  
Sagsnr.: 2008-792-0483  
Dok.: KHE40911  
  

Folketinget  
Retsudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
   
 

 
 

 
 

Slotsholmsgade 10 
1216 København K. 
 
Telefon 7226 8400 
Telefax 3393 3510  
 
www.justitsministeriet.dk 
jm@jm.dk 

 

 
Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 275 (Alm. del), som Folke-

tingets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 29. januar 2008. 

 

 

 

Lene Espersen  

/ 

 Lars Hjortnæs 

 

Retsudvalget (2. samling)
REU alm. del - Svar på Spørgsmål 275
Offentligt            



 

  2 

Spørgsmål nr. 275 af 29. januar 2008 fra Folketingets Retsudvalg 

(Alm. del): 

 

”Ministeren bedes kommentere artiklen ”Politiet starter vi-
deoovervågningen til april” i Politiken 28/01-08 s.1, herunder 
særligt oplysningen om, at politiet regner med at installere 
kameraer, der kan følge direkte hvad der foregår. Der henvi-
ses til, at hidtil har den politiske melding fra regeringen væ-
ret, at overvågningsbillederne kun ville blive set, hvis der var 
begået en forbrydelse.” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har indhentet en udtalelse fra Københavns 

Politi, som bl.a. har oplyst, at man på baggrund af en del sager med an-

vendelse af såvel skyde- som stikvåben i forskellige dele af København, 

herunder blandt andet knivdrabet på Anton Njie på Østergade ved Kgs. 

Nytorv, med hjemmel i politilovens § 6 har etableret en række midlerti-

dige visitationszoner i København.   

 

Københavns Politi har vurderet, om dette initiativ med fordel kan supple-

res med en videoovervågning af generel karakter. Ved et møde den 11. 

januar 2008 tilsluttede Københavns overborgmester sig politidirektørens 

vurdering, hvorefter det – med henblik på at skabe så megen tryghed i 

bylivet som muligt – ville være hensigtsmæssigt, at der på enkelte særligt 

belastede områder opsættes permanent videoovervågning i henhold til 

den eksisterende lovgivning på området.  

 

Der er nedsat en projektgruppe, der skal fremkomme med et konkret for-

slag til, hvordan videoovervågningen skal etableres. Det er i den forbin-

delse tanken, at der i området iværksættes videovervågning døgnet rundt, 

og at der i Københavns Politis vagtcentral opsættes skærme, hvor politiet 

i en given situation vil kunne følge en begivenhed direkte, således at vi-

deoovervågningen f.eks. kan indgå i grundlaget for disponeringen af den 

øjeblikkelige politiindsats på stedet. Det er dog ikke forudsat, at der 

iværksættes en permanent overvågning af de opsatte skærme, men at vi-

deooptagelserne opbevares i en passende periode og således alene gen-

nemses, hvis der er en konkret anledning hertil. 

 

Rigspolitiet har som oplyst i besvarelsen af spørgsmål nr. 148 fra Folke-

tingets Retsudvalg (Alm. del) i øvrigt henvist til, at der i Ålborg er plan-
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lagt et forsøg med tv-overvågning af Jomfru Ane Gade. Ved dette forsøg 

vil man afdække de tekniske, juridiske, politimæssige og økonomiske 

forhold ved tv-overvågning af et offentligt tilgængeligt område. 

 


